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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 1/2021 (338) 

 
Datum a čas konání: 26. ledna 2021 v 9:00 hodin 
Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 26 senátorů) 

Omluveni: Homola/FaVU 

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, prorektoři Doupovec, 
Grmela, Hirš, Hruška, Ing. Herrmannová, Mgr. Koudelová 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 11/2020 ze dne 24. 11. 2020  

a č. 12/2020 ze dne 8. 12. 2020 
4. Informace o výsledku doplňovacích voleb do SK AS VUT na FAST, předání Osvědčení o zvo-

lení a složení Slibu nového člena AS VUT 
5. Dodatek č. 1 k Souhrnné zprávě Volební komise VUT v Brně o výsledku voleb na FSI VUT 

v Brně do Akademického senátu VUT v Brně pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023 
– informace předsedy Volební komise VUT 

6. Informace vedení VUT 
7. Informace z RVŠ 
8. Informace SK AS VUT 
9. Legislativní záležitosti 

 Dodatky k vnitřním předpisům FP: Jednacímu řádu VR FP, Disciplinárnímu řádu FP a Jed-
nacímu řádu Oborové rady DSP na FP 

 Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FAST 
 Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH 
 Organizační řád VUT 
 Další legislativní záležitosti 

10. Ekonomické záležitosti  
 Informace o stavu realizace Programu 133220 – Rozvoj a obnova materiálové základny 

VUT 
 Informace k dofinancování rozpočtu CESA r. 2020 z důvodu dopadů Covid-19 z rezervy CP 
 Informace o žádosti CVIS o finanční příspěvek z důvodu výpadku příjmů v aktivitě KolejNET 

v návaznosti na pokles výnosů KaM VUT při Covid-19  
 Příprava Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 
 Informace o pracovním jednání k problematice formulářů iniciované na jednání EK 
 Další ekonomické záležitosti 

11. Pedagogické záležitosti 
 Závěrečná zpráva Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním pro-

gramu Sportovní technologie v letním semestru 2019-2020 
 Návrh na dva nové zástupce navržené AS VUT do RVH VUT – diskuse 
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12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé  
 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termínech za-

sedání AS VUT v I. pololetí r. 2021 
 Různé  

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, kvestora Janíčka, prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, kancléře Gregorka, Ing. 
Herrmannovou, tiskovou mluvčí Koudelovou, přítomné členy AS VUT a ostatní účastníky zasedání. 
V návaznosti na stále vyhlášený nouzový stav ČR z důvodu epidemiologické situace pandemie ko-
ronaviru Covid-19 bylo svoláno distanční jednání AS VUT.  

Následně doc. Hanáček podal návrh na schválení usnesení AS týkající se určení skrutátorů – navr-
ženi byli doc. Steinbauer a Ing. Bradáč.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, 
s doplněním bodů 9. Legislativní záležitosti o předložení návrhu Organizačního řádu VUT a bodu 
11. Pedagogické záležitosti o diskusi k návrhům na dva nové zástupce AS VUT do RVH VUT. Výše 
uvedený program byl v tomto znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodu 9. Legis-
lativní záležitosti o předložení návrhu Organizačního řádu VUT a bodu 11. Pedagogické záležitosti 
o diskusi k návrhům na dva nové zástupce AS VUT do RVH VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 11/2020 ZE DNE 24. 11. 2020  
    A Č. 12/2020 ZE DNE 8. 12. 2020 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 11/2020 ze dne 24. 11. 2020 byl rozeslán ke korekci všem členům AS 
VUT a rektoru Štěpánkovi e-mailem dne 18. 1. 2021. Rektor Štěpánek provedl v zápise drobné for-
mální úpravy v části týkající se jeho přednesených informací. Místopředsedkyně AS VUT prof. Ge-
scheidtová provedla v zápisu drobné formální připomínky. Po zapracování korekce rektora Štěpánka 
a místopředsedkyně AS VUT prof. Gescheidtové rozeslala tajemnice AS upravený zápis členům AS 
VUT e-mailem dne 21. 1. 2021.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS k zápisu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 11/2020 ze dne 24. 11. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 21. 1. 2021. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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Zápis z jednání AS VUT č. 12/2020 ze dne 8. 12. 2020 byl rozeslán ke korekci všem členům AS 
VUT a rektoru Štěpánkovi e-mailem dne 21. 1. 2021. Rektor Štěpánek provedl v zápise drobné for-
mální úpravy v části týkající se jeho přednesených informací. Po zapracování korekce rektora Ště-
pánka rozeslala tajemnice AS upravený zápis členům AS VUT e-mailem dne 24. 1. 2021.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS k zápisu 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o jeho 
schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 12/2020 ze dne 8. 12. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 24. 1. 2021. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

4. INFORMACE O VÝSLEDKU DOPLŇOVACÍCH VOLEB DO SK AS VUT NA FAST,  
    PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ZVOLENÍ A SLOŽENÍ SLIBU NOVÉHO ČLENA AS VUT 
 
Předseda Volební komise na FAST prof. Vala zaslal e-mailem dne 18. 12. 2020 předsedovi Volební 
komise VUT (tajemnici AS v kopii) Protokol o doplňovacích volbách do AS VUT ze dne 17. 12. 2020. 
V těchto volbách byl zvolen zástupcem studentů za FAST do SK AS VUT Ing. Daniel Skřek.  

Tajemnice AS J. Cardová připravila Osvědčení o zvolení a Slib člena AS VUT, tyto dokumenty za-
slala elektronicky Ing. Bradáčovi a Ing. Skřekovi. Ing. Bradáč podepsal Osvědčení o zvolení a poslal 
jej Ing. Skřekovi a v kopii tajemnici Cardové. 

Ing. Skřek na dnešním zasedání AS složil Slib člena AS VUT. Podepsaný Slib člena AS VUT zašle 
Ing. Skřek tajemnici AS k uložení do archivu v kanceláři AS VUT.  
 
 

5. DODATEK Č. 1 K SOUHRNNÉ ZPRÁVĚ VOLEBNÍ KOMISE VUT V BRNĚ O VÝSLEDKU VOLEB  
     NA FSI VUT V BRNĚ DO AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT V BRNĚ PRO FUNKČNÍ OBDOBÍ  
    LISTOPAD 2020 AŽ LISTOPAD 2023 – INFORMACE PŘEDSEDY VOLEBNÍ KOMISE VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček požádal předsedu Volební komise VUT pro volby do AS VUT Ing. Bra-
dáče o komentář k průběhu voleb na FSI. Ing. Bradáč sdělil, že volby zástupců FSI do AS VUT pro 
funkční období listopad 2020 až listopad 2023 proběhly v souladu s usnesením AS VUT UAS 14 ze 
dne 10. 11. 2020. Volební komise VUT projednala per rollam Protokoly o volbách zástupců FSI VUT 
v Brně do AS VUT v Brně konaných na FSI VUT ve dnech 15. 12. – 16. 12. 2020 – volební obvod 
akademických pracovníků a volební obvod studentů, ze dne 18. 12. 2020, a konstatovala, že tyto 
volby jsou platné. Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 20. 1. 2021 Dodatek č. 1 k Souhrnné 
zprávě Volební komise VUT v Brně o výsledku voleb do AS VUT v Brně pro funkční období listopad 
2020 až listopad 2023 – viz dvě níže uvedená usnesení Volební komise VUT, která komise schválila 
per rollam.  

Usnesení VK VUT č. 1: 
Volební komise pro volby do AS VUT v Brně pro období 2020 až 2023 souhlasí s hlasováním per 
rollam o Dodatku č. 1 k Souhrnné zprávě volební komise VUT v Brně o výsledku voleb do Akade-
mického senátu VUT v Brně pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023. 
Hlasování: pro – 7 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  

Usnesení VK VUT č. 2: 
Volební komise pro volby do AS VUT v Brně pro období 2020 až 2023 schvaluje Dodatek č. 1 k Sou-
hrnné zprávě volební komise VUT v Brně o výsledku voleb do Akademického senátu VUT v Brně 
pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023. 
Hlasování: pro – 7 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
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ZVOLENÍ ČLENOVÉ AS VUT PRO FUNKČNÍ OBDOBÍ 

LISTOPAD 2020 AŽ LISTOPAD 2023 – KOMPLETNÍ SEZNAM 

 
FAST 
Ing. Petr BENEŠ, CSc. 
Doc. Mgr. Tomáš APELTAUER, Ph.D.  
Ing. Daniel SKŘEK – student DS 
 
FSI 

RNDr. Pavel POPELA, Ph.D. 
Prof. Ing. Josef ŠTĚTINA, Ph.D.  
Ing. Petra KOSOVÁ – studentka DS 
 
FEKT 

Doc. Ing. Miloslav STEINBAUER, Ph.D. 
Doc. Ing. Vlasta SEDLÁKOVÁ, Ph.D.  
Ing. Daniel JANÍK – student DS  
 

FIT 

Doc. Dr. Ing. Petr HANÁČEK 
Doc. Ing. Jiří JAROŠ, Ph.D.  
Viktor KONUPČÍK – student 
 
FA 

Ing. arch. Nicol GALEOVÁ  
Doc. Ing. arch. Ivo BOHÁČ, Ph.D.  
Bc. Diana HODULÍKOVÁ – studentka 
 

FCH 

Doc. Ing. Tomáš OPRAVIL, Ph.D.  
Doc. Ing. Pavel DIVIŠ, Ph.D.  
Bc. Jan ZAHRÁDKA – student 
 
FP 

Mgr. Bc. Helena MUSILOVÁ 
Prof. Ing. Alena KOCMANOVÁ, Ph.D.  
Ing. Anna KRULJACOVÁ, MSc. – studentka DS 
 

FaVU 

MgA. Tomáš HRŮZA 
MgA. Ondřej HOMOLA 
Bc. Veronika ŠPUNDOVÁ – studentka 
 
VŠ ÚSTAVY A DALŠÍ SOUČÁSTI 
Ing. Pavel KREČMER, Ph.D.  
Prof. Ing. Martin TRUNEC, Dr.  
Ing. Katarína ROVENSKÁ – studentka DS 

 
 
Předseda AS VUT doc. Hanáček poblahopřál všem novým členům AS VUT ke zvolení. Dále otevřel 
diskusi o prodlouženém funkčním období stávajícího AS VUT dle zákona č. 188/2020 Sb. (§ 7 odst. 
2) a informoval o jednání Fóra předsedů akademických senátů VŠ v ČR konaném v rámci Rady 
vysokých škol dne 22. 1. 2021. Předsedové AS diskutovali zejména o platnosti zákona č. 188/2020 
Sb. a o prodlouženém funkčním období stávajících akademických senátů VŠ. Byly diskutovány tři 
možné varianty délky funkčního období stávajících AS:  
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1. Funkční období skončí 120 dnů po ukončení nouzového stavu v ČR 
    (viz zákon č. 188/2020 Sb. – lex specialis). 
2. Funkční období bude trvat od 1. 1. 2021 po dobu 120 dnů. 
3. Ukončení funkčního období stávajících AS VŠ ke dni skončení aktuálně trvajícího nouzového 
stavu v ČR, tj. ke dni 14. 2. 2021.  

Diskuse předsedů nedospěla k žádnému výsledku, dle jejich sdělení řada VŠ ani neuskutečnila 
volby do AS pro nové funkční období.  

Následovala diskuse členů AS VUT týkající se délky prodlouženého funkčního období stávajícího 
AS VUT dle zákona č. 188/2020 Sb. (lex specialis). Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer, který je 
současně i předsedou AS FEKT, sdělil, že dle jeho názoru ukončení nouzového stavu se podle 
aktuálního vývoje pandemie odsouvá na neurčito a tím i ukončení funkčního období stávajícího AS 
VUT dle lex specialis. Nově zvolení zástupci AO VUT tak stále nemohou vykonávat svůj mandát 
a mělo by být v zájmu VUT tuto situaci urychleně řešit. Doc. Steinbauer proto navrhl novelizaci Vo-
lebního řádu AS VUT a Statutu VUT dle jeho níže uvedeného vyjádření:  

Zákon o VŠ uvádí v § 8 odst.1 mj.: „Vnitřní předpis veřejné vysoké školy stanoví zejména počet členů akade-
mického senátu, způsob jejich volby a způsob volby předsedy akademického senátu, orgány akademického 
senátu a jejich ustavování a důvody a den zániku členství v akademickém senátu a případnou neslučitelnost 
členství v akademickém senátu s výkonem jiných funkcí.“ To dává možnost zakotvit následující ustanovení 
(návrh podle platného VŘ AS FEKT): „Funkční období člena AS VUT končí dnem ustavujícího zasedání nově 
zvoleného AS VUT.“  do čl. 3 Členové a náhradníci (asi jako odst. 2.) 
Je třeba ještě promyslet, jak je to s náhradníky; náhradníky povolává předseda, ale v době zániku členství 
člena už skončí senát jako celek a nastupují noví senátoři mající své náhradníky.   
Zároveň zakomponovat možnost ukončení mandátu člena pro nečinnost, opět se nabízí formulace z aktuálně 
platného VŘ AS FEKT (projednanou s právníky): „V průběhu funkčního období členství v AS FEKT zaniká: 
a)…b)… c)… d) z důvodu nečinnosti, pokud se člen AS FEKT bez omluvy nejméně třikrát po sobě nezúčastnil 
jednání AS FEKT a ani na výzvu předsedy AS FEKT k nápravě do 21 kalendářních dnů nereagoval…“ 

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda AS doc. Haná-
ček, předsedkyně LK AS Mgr. Musilová, předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová, Ing. Galeová, 
doc. Steinbauer, RNDr. Popela, Ing. Beneš, prof. Trunec, rektor Štěpánek a kancléř Gregorek. Na 
základě této diskuse byla předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová pověřena zjistit právní stanoviska 
PrO Rektorátu k následující problematice – viz shrnutí: 

1. Ukončení funkčního období Akademického senátu VUT 
Diskuse se rozvinula v souvislosti s neřešenou situací vzniklou v důsledku zákona č. 188/2020 Sb., 
konkrétně ust. § 7. Dle sdělení předsedy AS VUT po jednání Fóra předsedů akademických senátů 
v rámci RVŠ se většina vysokých škol přiklonila k tomu, že se funkční období AS prodlužuje o 120 
dnů od 1. 1. 2021 (nikoli např. 120 dnů od skončení posledního nouzového stavu – nyní aktuálně 
14. 2. 2021; nikdo se neklonil k tomu, že se nově zvolený AS funkce ujal bezprostředně po uplynutí 
3letého funkčního období předchozího AS). Doc. Steinbauer odkázal na vnitřní předpis FEKT a na 
zakotvení skončení funkčního období AS dnem ustavujícího zasedání nově zvoleného AS. Tuto va-
riantu přednesl předseda AS VUT na Fóru předsedů akademických senátů RVŠ, dle jeho sdělení 
byla reakce předsedů neutrální. Rektor Štěpánek se vyjádřil v tom směru, že je třeba získat stano-
visko PrO a zjistit praxi na jiných vysokých školách (toho úkolu by se měla zhostit studentská komora 
AS VUT). Mgr. Musilová byla pověřena, aby požádala o stanovisko PrO k takové změně Volebního 
řádu AS VUT, resp. Statutu VUT. V této souvislosti Mgr. Musilová poukázala na vyjádření doc. 
Steinbauera, který poukazuje na jistou nelogičnost v úpravě členství a náhradníků v těchto dvou 
vnitřních předpisech VUT. 

2. Ukončení členství člena AS z důvodu nekonání 
Doc. Steinbauer odkázal na vnitřní předpis FEKT zakotvující zánik členství pro nečinnost. Obdobná 
úprava prošla na konci loňského roku se souhlasem PrO i pro FA. Mgr. Musilová byla pověřena 
požádat PrO o stanovisko k takové změně Volebního řádu AS VUT, resp. Statutu VUT. 

3. Zákon č. 188/2020 Sb. 
Opět vyvstala diskuse k platnosti a účinnosti zákona č. 188/2020 Sb. Ačkoli jsou si členové AS vě-
domi, že se Mgr. Sobotka k tomu již v minulosti vyjadřoval, byla Mgr. Musilová pověřena zjištěním 
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aktuálního stanoviska. Jde zejména o stanovisko k prodlužování funkčního období AS a v této sou-
vislosti rovněž o nastínění možných rizik té které varianty a rizik případných soudních sporů (např. 
platnost a neplatnost usnesení AS, ne/platnost přijatých vnitřních předpisů, ne/platnost schválených 
dalších dokumentů – pravidla rozpočtu, rozpočet, ne/platnost souhlasů ke jmenování členů dalších 
orgánů – vědecká rada apod.). Pro pořádek – od listopadu 2020 (konec funkčního období členů AS 
uplynutím 3 let) se stalo praxí, že k jednání AS i jeho komisí jsou zváni i nově zvolení zástupci fakult 
a součástí. K projednávaným bodům se mohou vyjádřit, podklady jsou jim rozesílány. Nemohou 
však hlasovat o návrzích, hlasují pouze členové "starého" AS. 

Stanovisko PrO by mělo být členům AS VUT předloženo s dostatečným předstihem tak, aby se s ním 
AS VUT mohl seznámit a jednat o něm na svém příštím zasedání konaném dne 23. 2. 2021. Členové 
AS jsou si vědomi procedury úpravy vnitřních předpisů. Přesto, ve stávající situaci, kdy MŠMT 
funkční období AS neřeší (ač bylo zahrnuto do plánované novely v říjnu 2020), je právě na zvážení, 
zda se pokusit toto vakuum vyřešit alespoň vnitřním předpisem. 

Na závěr členové AS VUT diskutovali o předpokládané délce procesu registrace diskutovaných 
změn vnitřních předpisů VUT na MŠMT. Ing. Kruljacová sdělila, že většina členů SK AS VUT sou-
hlasí s názorem doc. Steinbauera, a upozornila na skutečnost, že někteří studenti ze stávající SK 
AS VUT budou končit studium a budou proto muset být znovu vyhlášeny doplňovací volby do SK 
AS VUT. Mgr. Musilová konstatovala, že souhlasí s názorem rektora Štěpánka, který doporučil zjistit 
praxi na jiných vysokých školách a přizpůsobit se konání většiny VŠ. Současně sdělila, že respek-
tuje, že byla AS VUT pověřena koordinací přípravy možného postupu vedoucího k ustavení nového 
AS VUT pro nové funkční období.  
 
 

6. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Ceny města Brna pro rok 2020 / vyhlášení výsledků: Cena m. Brna pro rok 2020 v oblasti „tech-
nické vědy“ byla udělena prof. RNDr. Jaroslavu Cihlářovi, CSc.; dále cenu získal také prof. Petr 
Pelčák, který působil na FA VUT. Rektor gratuluje oceněným i příslušným F/S.  

▪ Na základě diskuse zástupců SK AS VUT z prosincového zasedání AS VUT rektor prověřil po-
drobnosti týkající se dotazů / stížností, zdali se zaměstnanci KaM nedopouští nějaké šikany na 
studentech, kteří žádají o ubytovaní na VŠ kolejích VUT. Na základě provedeného šetření bylo 
zjištěno, že zaměstnanci KaM postupovali v souladu s platnými předpisy v rámci ČR. 

▪ Letos v květnu končí nominace členů RVH navržených za AS VUT se čtyřletou dobou funkčního 
období:  
- Štětina Josef, prof. Ing., Ph.D. (nominován AS VUT) – 4 roky (v souladu s JŘ RVH dokončuje 

funkční období místo zesnulé prof. Vávrové, tato nominována 15. 5. 2017, prof. Štětina no-
minován 29. 9. 2019);  

- Maxera Pavel, Ing. (nominován AS VUT) – 2 roky, nominován 15. 5. 2019;  
Rektor Štěpánek požádal členy AS VUT o podání návrhů na nominaci nových členů RVH VUT. 
Ve druhé skupině jsou členové RVH VUT, které nominuje VR VUT.  

▪ Doplnění databází QS o nové kontakty formou přímého vyzvání respondenta k samostatné re-
gistraci: Oslovení kontaktů mimo VUT, které na F/S za poslední rok přibyly, z kategorií: 
a) vědecko-výzkumní a akademičtí pracovníci (mohou to být například bývalí doktorandi, kteří 

mezitím získali úvazek); 
b) noví zaměstnavatelé a pracovníci společností, kteří mohou VUT ohodnotit jako VŠ produku-

jící kvalitní absolventy: ideálně by měli (spolu)vybírat svoje kolegy / podřízené.  
Každá VŠ může do každého z hodnocení a) i b) nominovat maximálně 400 jmen za celou uni-
verzitu. Je třeba dodržet postup daný QS, včetně textace rozesílaného mailu. Ten obsahuje také 
registrační odkaz. Registrovaný kontakt by pak měl obdržet v nejbližší době e-mail ze strany QS 
s výzvou k hodnocení. Všechny podklady (průvodní e-maily i odkaz na sdílenou tabulku) byly na 
děkany a ředitele součástí zaslány v samostatném e-mailu. Termín registrace kontaktů: ideálně 
do 3. 2. 2021, po tomto datu není akceptace zaručena. 
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Bližší informace o žádosti o doplnění databází QS o nové kontakty formou přímého vyzvání re-
spondenta k samostatné registraci jsou uvedeny v zápisu z 2. KR. Rektor apeloval na děkany 
a ředitele VŠ ústavů, aby zaslali kontakty na nové hodnotitele; jedná se o záležitost, která může 
VUT pomoci k lepším pozicím v QS rankingu.  

▪ Účast VUT v žebříčku QS „Graduate Employability“: F/S se mají vyjádřit, zda se dále chtějí účast-
nit hodnocení v žebříčku zaměstnanosti absolventů, který každoročně vyhodnocuje společnost 
QS. VUT se v něm umísťuje vysoko, mezi pouze 3 univerzitami za ČR, celosvětově 201.-250., 
ale žebříček vyžaduje výraznou součinnost F/S v poskytnutí řady přehledů / důkazů spolupráce 
firem nabízejících stáže, zaměstnání, prezentace zaměstnavatelů na fakultách, v kampusu 
i v online podobě apod. Dodání dat za celé VUT musí být učiněno v druhé polovině března. 
Termín vyjádření (e-mail na herrmannova@vutbr.cz) do 31. ledna 2021. Na základě toho bude 
na vedení VUT rozhodnuto o dalším postupu. 

 
 
➢ Prorektor Grmela 

▪ MŠMT zveřejnilo Pravidla poskytování IP na DKRVO v segmentu VŠ na roky 2021 až 2025, 
byly zaslány děkanům fakult a ředitelům součástí. Zveřejněna byla i výzva k podání žádosti 
o poskytnutí dotace na stabilizační část institucionální podpory na DKRVO, žádost o dotaci 
musí být podána nejpozději do 12. února 2021 na MŠMT. 

▪ V projektu OP VVV „Budování výzkumných kapacit …  Igráček“ bylo vyhodnoceno 1. kolo 
podaných projektů v obou panelech – v panelu A přijato 29 projektů k financování za 27,4 
MKč, v panelu B 5 projektů za 3,8 MKč. Hodnotící oborové panely výsledky schválily. Podě-
kování OPP a CVIS za přípravu. 

▪ VR VUT má plánované zasedání na 19. 3. 2021 (náhradní 26. 3. 2021) zatím on-line. Na 
programu budou tři profesorská řízení: doc. Jiří Drápela – FEKT, doc. Stanislav Škapa – FP 
a doc. Jiří Kučerík – FCH; další procedurální záležitosti, které VR VUT schvaluje nebo se 
k nim vyjadřuje. 

▪ MŠMT zveřejnilo na svých stránkách výsledky žádostí na poskytnutí dotace na specifický 
vysokoškolský výzkum, VUT získalo částku 89 997 304 Kč. 

▪ GAČR se obrátila na VUT o Nominace do hodnotících panelů GAČR; jedná se panely, 
v nichž VUT podává projekty; termín je do 31. 1. 2021: P101 – Strojní inženýrství; P102 – 
Elektrotechnika a elektronika; P105 – Stavební mechanika a konstrukce, mechanika tekutin 
a geotechnika; P106 – Technická chemie – doplnění pro obory mimo oblast katalýzy; P107 
– Kovové materiály – příprava a vlastnosti; P108 – Materiálové vědy a inženýrství; P209 – 
Vědy o atmosféře, hydrologie, fyzická geografie a geofyzika. 

▪ Na MŠMT byl odeslán finální zápis MEP po ukončení připomínkového řízení. MEP vytvořil 
celou řadu doporučení, které je třeba projednat. Zápis a další dokumenty budou postoupeny 
na F/S k vyjádření a požadavkem, jak budou během měsíce února zapracovány do dalšího 
rozvoje VaV.  

▪ Od 1. 1. 2021 nastoupila na Odbor VaV Ing. Zdena Pavlačková, Ph.D. jako nová vedoucí, 
paní Zita Salajková koncem roku 2020 ukončila pracovní poměr na VUT, za dlouholetou práci 
pro VUT jí bylo poděkováno.  

 
Děkan Zemčík informoval o jednání děkanů VUT, kteří poslali vedení VUT dopis týkající se přípravy 
Pravidel rozpočtu VUT pro rok 2021 a zejména oblasti rozdělení DKRVO. Děkani mají za to, že 
dialog o rozpočtových pravidlech se má uskutečnit mezi děkany a vedením VUT, AS VUT má být 
předložen až prodiskutovaný návrh.  

Rektor Štěpánek sdělil, že průběžná diskuse vedení VUT, děkanů fakult /ředitelů VŠ ústavů a AS 
VUT se konala již v minulosti; projednávání návrhu pravidel na 2021 s děkany probíhá již od listo-
padu 2020. Iniciativou vedení VUT je mít všechny náměty a připomínky s děkany i řediteli VŠ ústavů 
prodiskutovány. Vedení VUT pak předloží návrh, o kterém bude přesvědčeno, že v sobě má dosta-
tek motivačních nástrojů pro zlepšení výkonů v ukazatelích dle M17+, zejména M2 a M1. 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že když je AS VUT informován o jednání rektora s dě-
kany fakult / řediteli VŠ ústavů při přípravě „Pravidel rozpočtu“ a následně i Rozpočtu VUT průběžně 

mailto:herrmannova@vutbr.cz
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informován, jednání AS VUT při schvalování rozpočtu bývají rychlejší a rozpočet tak může být rych-
leji schválen.  
 
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Po připomínkovém řízení byla vydána Směrnice č. 14/2020 „Zahraniční pobyt a zahraniční prak-
tická stáž“, která nahrazuje původní Směrnici č. 40/2017 „Uznávání výsledků zahraničních po-
bytů studentů VUT“.  

▪ Byl vydán Metodický list č. 7/2020 „Společný diplom vydávaný absolventům studijních programů 
ve spolupráci se zahraniční vysokou školou“. 

▪ Byl vydán Metodický list č. 8/2020 „Zajištění distančního ověřování studijních výsledků na VUT 
v době omezení přítomnosti studentů při studiu na vysoké škole“. 

▪ Byl vydán Metodický list č. 9/2020 „Studium ve spolupráci se zahraniční vysokou školou“. 
▪ Byla vydána a zveřejněna na webu aktualizovaná Příloha č. 1 k Rozhodnutí č. 24/2017 „Časová 

struktura výukové části pro akademický rok 2021/2022“. 
▪ Dne 8. 12. 2020 proběhla Rada pro vnitřní hodnocení VUT, která schválila studijní programy FIT 

a projednala jeden studijní program FSI.  
▪ Dne 16. 12. 2020 proběhla Dozorčí rada KaM, která projednala a doporučila rektorovi ke schvá-

lení Kolejní řád, Smlouvu o ubytování a dále Přílohu č. 1 k Rozhodnutí č. 46/2017 „Pravidla uby-
tování studentů a zaměstnanců VUT v kolejích VUT v Brně v akademickém roce 2021/22“. 

▪ Děkan FCH požádal o změnu harmonogramu akademického roku 2020/2021 spočívající v po-
sunutí začátku výuky LS na 1. 3. 2021. Hlavním důvodem je dokončení předmětů s laboratorní 
výukou. 

▪ Rozhodnutí o způsobu zkoušení (zda distančně či prezenčně) je v kompetenci děkanů (ředitelů 
VŠ ústavů). Na KR byli děkani upozorněni na následující skutečnosti: 
- Momentálně je možné zkoušet prezenčně ve skupinách maximálně 10 osob za dodržení 

potřebných hygienických opatření. Tímto způsobem však nelze prakticky realizovat pre-
zenční zkoušení stovek studentů v základním studiu. 

- Zákon č. 495/2020 „Lex Specialis II“ umožňuje distanční zkoušení. Podle tohoto zákona je 
možnost distančního zkoušení podmíněna vydáním příslušného rozhodnutí MŠMT – toto 
rozhodnutí bylo vydáno.   

- Zkouška realizovaná distančně má stejnou platnost, jako zkouška realizovaná prezenčně. 
Studentům, kteří absolvovali některé zkoušky distančně, tedy v žádném případě nehrozí 
„zneplatnění“ diplomu. 

- Rozhodnutí č. 13/2020 https://www.vutbr.cz/koronavirus/rozhodnuti-c-13-2020-p199904 do-
poručuje součástem realizovat zkoušky zejména distanční formou. V této oblasti byla připra-
vena podpůrná metodika v Metodickém listu č. 8/2020. 

- Kromě epidemiologické situace je třeba brát v úvahu i situaci studentů ze Slovenska (cesto-
vání v době omezení, nutnost podstoupit placené PCR testy apod.). 

- Je naprosto nepřípustné přesouvat zkoušky ze zkušebního období ZS do zkušebního období 
LS (v očekávání, že pak bude možné zkoušet prezenčně ve větších skupinách). Studentům 
nelze tímto způsobem navyšovat počet zkoušek ve zkušebním období letního semestru. 
Zkoušky musí být zpravidla realizovány ve zkušebním období příslušného semestru dle stu-
dijního plánu, není v kompetenci garantů předmětů toto měnit. 

- Výše uvedené se samozřejmě týká teoretických předmětů, jejichž výuka bude ukončena dle 
časového plánu: u předmětů s laboratorní výukou je situace jiná a tam je naprosto legitimní 
posunout výuku, zkoušení apod. 

▪ K dotazům předsedkyně SK AS ke způsobu výuky (distanční nebo prezenční) v letním semestru: 
v tuto chvíli nemáme dostatek informací k tomu, abychom mohli rozhodnout o způsobu výuky 
pro celý semestr. Vhledem k epidemiologické situaci však předpokládáme, že výuka proběhne 
distančním způsobem. Pokud by došlo ke změně, tak bude aktualizováno Rozhodnutí 
č. 13/2020. 
 
 

https://www.vutbr.cz/koronavirus/rozhodnuti-c-13-2020-p199904


 

9 / 21 

➢ Prorektor Hirš 

▪ Podpora běloruských studentů: V návaznosti na dotazník rozesílaný v rámci ČKR, který vyplnilo 
i VUT a týkající se podpory běloruských studentů, Dům zahraniční spolupráce (DZS) vytvořil na 
webu „Study in the Czech Republic“ speciální stránku s přehledem stipendijních nabídek českých 
vysokých škol pro běloruské studenty. Tuto stránku bude DZS ve spolupráci s Velvyslanectvím 
ČR v Minsku v Bělorusku cíleně propagovat mezi běloruskými studenty.  

▪ Informace ze schůzky proděkanů pro ZV a OZV  ze dne 11. 1. 2021: Zápis a materiály ze setkání 
jsou na Sharepointu OZV. Základní výstupy: 
- Shoda na základní koncepci zahraniční inter–multioborové letní školy VUT. 
- Příprava projektu Evropské Univerzity – projekt EUST – pro podrobnější seznámení F/S bude 

uspořádán webinář, kde bude šířeji představena Evropská univerzita na VUT (termín druhá 
polovina února).  

- Byly představeny aktivity pro rok 2021 pro Akční plán pro internacionalizaci a základní ko-
munikační schéma na VUT, které bylo projednáno s prorektory Doupovcem a Grmelou, pro-
tože zahrnuje i aktivity z oblasti studia a VaV. F/S prostřednictvím proděkanů poskytnou zpět-
nou vazbu a nominují osoby za F/S, které budou v komunikačním schématu fungovat. 

▪ ERASMUS+ a BREXIT: VUT dle očekávání obdrželo od Evropské komise kvalifikační certifikát: 
Erasmus Charter for Higher Education 2021-2027 a zprávu o vyhodnocení žádosti VUT o pokra-
čování v realizaci programu ERASMUS+.  

▪ Dle informace z MŠMT lze aktuálně realizovat mobility do UK beze změny v případě, že jsou 
financovány z projektů z výzvy 2020. Na VUT bude možné vyjíždět v AR 21/22 a pravděpodobně 
i v AR 22/23 s finanční podporou programu Erasmus+. Víza budou nutná pro pobyty nad 6 mě-
síců. V dalších letech pro výjezdy studentů a zaměstnanců do UK musí VUT najít jiné zdroje. 
Paní Sadílková (OZV–Erasmus) pošle proděkanům e-mail z MŠMT s podrobnými informacemi. 

▪ Síť CZ ambasadorů: VUT má nové webové stránky sítě CZ ambasadorů. Oficiální web pro CZ 
ambasadory byl 25. 1. 2021 zveřejněn: Ambasadoři – VUT (vutbr.cz). Jedná se o české studenty, 
kteří propagují oblíbené země, které navštívili v rámci programu Erasmus.  

▪ „Study in Brno“ v roce 2021: Projekt, který byl zahájen v roce 2020, nebyl v roce 2021 podpořen 
z MŠMT. Vize je pokračovat v aktivitách v rámci podpory jednotlivých zapojených univerzit (VUT, 
MU, MENDELU). Předběžný souhlas účastníků s pokračováním aktivit i financování z vlastních 
zdrojů je kladný. 

 
 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz příloha k zápisu.  
 
 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ Vysoké učení technické se zapojilo do on-line veletrhů vzdělávání Gaudeamus, které zastoupily 
tradiční podzimní (rok 2020) a jarní (rok 2021) akce pro uchazeče o studium na VŠ. V úterý 26. 1. 
2021 se zájemcům o studium představí on-line celkem 6 fakult a součástí VUT, a to s konkrétními 
možnostmi studia, studentského života apod. Součástí je také živý chat, kdy sledující mohou 
přímo psát dotazy a přednášející na ně v živém vysílání budou odpovídat. Většina přednášejících 
z fakult jsou proděkani. V uplynulém týdnu OMVV rozeslal pozvánku na 66 e-mailových adres 
partnerských SŠ a gymnázií. Je to snaha o zvýšení sledovanosti našich přednášek, další propa-
gace probíhá na sociálních sítích.  

▪ Místo roadshow probíhají na středních školách on-line prezentace, za účasti studentů VUT.  
▪ Soutěž 8 z VUT proběhla také on-line formou, porota hodnotila videa s prezentacemi studentů, 

které byly umístěné na YouTube kanále VUT.  
▪ Statistika sociálních sítí VUT, včetně vývoje sledujících za rok 2020, je umístěná na Sharepointu 

Marketing, a je také přílohou zápisu z jednání AS VUT. 
▪ Kampaň pro uchazeče bude spuštěná 15. 2. 2021. 
 

https://www.vutbr.cz/studenti/staze/ambasadori
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➢ Kancléř Gregorek 

▪ Informace ze Správní rady VUT: na distančním jednání konaném na konci roku schválila SR VUT 
všechny předložené návrhy. Schválena i změna vnitřního předpisu SR VUT týkající se distanč-
ního jednání. 

 
 

7. INFORMACE Z RVŠ 
 

 Informace z RVŠ  
 
Člen Předsednictva RVŠ (dále P RVŠ) RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že první jed-
nání nového P RVŠ se konalo ve čtvrtek 14. 1. 2021. Program Jednání: 1. Zahájení, volba návrhové 
komise – prof. Čechák, nejstarší člen odstupující RVŠ; 2. Zprávy z užšího předsednictva odstupující 
RVŠ – prof. Pospíšil; 3. Příprava voleb předsedy a místopředsedů RVŠ pro funkční období 2021-
2023 – prof. Čechák; 4. Schválení návrhů na složení volební a mandátové komise pro 1. zasedání 
Sněmu RVŠ; 5. Různé – Legislativní problematika – JUDr. Hodulík.  

Hlavním tématem jednání výše uvedeného P RVŠ bylo připravit volby předsedy a místopředsedů 
RVŠ ve funkčním období 2021-2023, které jsou plánovány na 1. zasedání Sněmu Rady VŠ dne 28. 
1. 2021. Následně proběhla dlouhá a podrobná diskuse nad formátem voleb předsedy a místopřed-
sedů RVŠ. Předsednictvo konstatovalo, že omezení občanského a veřejného života vyvolaná pan-
demií onemocnění Covid-19 zcela vylučují v plánovaném lednovém termínu konání řádného voleb-
ního sněmu RVŠ prezenčním způsobem a v horizontu následujících 3–5 měsíců neexistuje žádná 
jistota, že by se prezenční jednání sněmu v počtu 250 členů mohlo uskutečnit. Nová RVŠ by měla 
mít co nejdříve zvoleno funkční užší předsednictvo, tj. předsedu a místopředsedy, neboť lze v sou-
vislosti s vývojem pandemické situace očekávat již v blízké době řadu jednání na nejrůznější úrovni, 
na nichž bude účast statutárního zástupce RVŠ, z pozice zákonné reprezentace vysokých škol v ČR, 
velice důležitá. Čl. XIX Statutu RVŠ explicitně nevylučuje distanční formu volby funkcionářů, pokud 
jsou současně splněny podmínky tajného hlasování a naplnění kvora počtu členů pro usnáše-
níschopnost volebního sněmu. Jsou k dispozici dostatečně ověřené technické možnosti, jak 
distanční jednání volebního sněmu RVŠ uskutečnit (prostřednictvím platformy ZOOM) a jak zajistit 
i regulérní tajné hlasování (např. elektronický hlasovací systém Masarykovy univerzity / Karlovy uni-
verzity). Předsednictvo RVŠ počtem 36 kladných hlasů jednomyslně přijalo usnesení:  

Předsednictvo Rady VŠ se, vzhledem k současným okolnostem týkajících se pandemie, usneslo na 
realizaci volebního Sněmu distančním způsobem. Termín zahájení volebního Sněmu je stanoven 
na 28. 1. 2021 a bude probíhat dvoufázovou formou (oddělenou prezentací kandidátů od samotné 
volby). Organizační a technická realizace jednání Sněmu bude obsahem instrukce, kterou obdrží 
členové RVŠ do 25. 1. 2021 spolu se seznamem kandidátů navržených akademickými senáty vyso-
kých škol na předsedu a místopředsedy Rady VŠ. 

Ing. Galeová přednesla informace týkající se zasedání pracovní komise RVŠ pro umělecké školy a 
fakulty, které proběhlo v on-line režimu 22. 1. 2021 za přítomnosti pokračujících i nových členů, 
kteří byli informováni o výsledcích činnosti komise za uplynulé volební období a zapojili se do de-
baty k prioritním bodům pracovní skupiny pro další období RVŠ . Informace o aktivitách komise pro 
umělecké školy a fakulty RVŠ v uplynulých obdobích je možné nahlédnout v rámci členské sekce 
RVŠ, případně v Bilanční a hodnotící zprávě o činnosti RVŠ 2018 – 2020. V uplynulém funkčním 
období měly umělecké školy zastoupení na pozici místopředsedkyně RVŠ, , což bylo ve prospěch 
vzájemné informovanosti a zrychlení připomínkování či komentování dokumentů či stanovisek, 
Podle průběhu sněmu 28. 1. předpokládá komise další setkání tak, abychom mohli prodiskutovat 
zveřejněné kandidátky. Další jednání se uskuteční po volbě předsednictva RVŠ. Komise se bude 
věnovat prioritám a nastavení organizační struktury. Předpokládáme, že komise bude schopna 
rozšířit pole témat i do problematiky strategie a rozvoje VŠ, vnějších a zahraničních vztahů, ekono-
miky VŠ, popř. problematiky kvality a vědecké činnosti. 

 

http://www.radavs.cz/wp-content/uploads/2020/12/RVS_BHZ_2018-2020_final.pdf


 

11 / 21 

Bc. Hodulíková, která byla AS VUT delegována do funkce náhradníka do SK RVŠ, informovala, že 
dne 21. 1. 2021 se uskutečnilo ustavující zasedání SK RVŠ pro funkční období 2021–2023 
(distanční formou), na kterém bylo zvoleno předsednictvo SK RVŠ: předseda Ing. Michal Farník 
/ČVUT, místopředseda pro organizaci a řízení – Bc. Martin Horváth /VUT, místopředseda pro za-
hraniční záležitosti – Damir Solak /MU.  

Předseda AS doc. Hanáček zrekapituloval, že dne 22. 1. 2021 se uskutečnilo v rámci RVŠ on-line 
zasedání Fóra předsedů AS VŠ ČR – informace jsou uvedeny v bodě 5, str. 4–5 zápisu.  

 
 
8. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti SK AS VUT. 
 
 

9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatky vnitřních předpisů FP: Jednacího řádu Vědecké rady FP, Disciplinárního řádu 
FP a Jednacího řádu oborové rady DSP na FP  

 
Předseda AS Fakulty podnikatelské Ing. Luhan zaslal předsedovi AS Hanáčkovi e-mailem dne 3. 12. 
2020 návrhy dodatků k výše uvedeným vnitřním předpisům FP upravujícím distanční jednání. Kanc-
léř Gregorek výše uvedené dodatky zpřístupnil na webu dne 3. 12. 2020 AO VUT. K předloženému 
návrhu dodatku JŘ oborové rady DSP na FP Mgr. Gregorek konstatoval, že tento předpis není uve-
den ve výčtu vnitřních předpisů ve Statutu FP (viz článek 44 Vnitřní předpisy) a nebyl ani v r. 2017 
Akademickým senátem VUT schvalován, proto byl zaslán AS VUT ke schválení nadbytečně (viz 
vyjádření kancléře Gregorka ze dne 7. 12. 2020).  Členové AS VUT obdrželi výše uvedené návrhy 
e-mailem dne 7. 12. 2020.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová ve svém e-mailu dne 22. 1. 2021 adresovaném členům LK 
a předsedovi AS VUT sdělila, že při předložení vnitřních přepisů fakult upravujících distanční jednání 
fakultních vědeckých rad (FAST, FP a FCH) fakulty využily formulaci distančního jednání VR VUT. 
Ke všem těmto předpisům se tedy vyslovil vedoucí právního odboru Mgr. Sobotka kladně. Z toho 
důvodu dle jejího názoru není třeba, aby v této věci přijímala LK usnesení. Právní diskuse vyvstala 
u možnosti distančního jednání Disciplinární komise FP, dle názoru Mgr. Musilové je vhodné o tomto 
vést diskusi na LK, resp. na AS VUT. Nelze vyloučit, že obdobnou úpravu zvažovaly, či zvažují, 
i další fakulty. Mgr. Musilová proto navrhla uskutečnit distanční jednání LK AS VUT dne 26. 1. 2021 
od 8:30 hodin (před zasedáním AS VUT), na kterém by se uskutečnila diskuse týkající se názorů 
členů LK na předložený návrh Dodatku k Disciplinárnímu řádu FP VUT a k uvedeným dvěma práv-
ním názorům (Mgr. Sobotka a Mgr. Musilová). Následně ale vzhledem k tomu, že již bylo na dnešek 
od 8:00 hod. svoláno zasedání EK AS VUT, jednání LK AS VUT se po dohodě s předsedou AS 
a předsedou EK nekonalo, diskuse se tedy uskuteční na zasedání AS VUT.  
 
 

▪ Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FP 
 
Vedoucí PrO Mgr. Sobotka sdělil, že k tomuto návrhu nemá připomínky. Rektor Štěpánek sdělil e-
mailem dne 20. 1. 2021 kladné stanovisko.  

Předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty podnikatelské.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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▪ Dodatek č. 1 Disciplinárního řádu FP  

 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS informovala o právním názoru 
vedoucího PrO Mgr. Sobotky, který ve svém vyjádření ze dne 20. 1. 2021 nedoporučil předložený 
návrh AS VUT ke schválení, svůj názor zdůvodnil tím, že navrhovaný postup není zcela v souladu 
se zákonem o VŠ. Rektor Štěpánek souhlasil s názorem Mgr. Sobotky.  

Dále předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila členům AS VUT svůj právní výklad – konstato-
vala, že: „Fakulta podnikatelská přistoupila k úpravě distančního jednání Disciplinární komise FP 
vzhledem ke stávající situaci způsobené pandemií Covid-19. Hrozí, že by přestupky studentů ne-
mohly být projednány, pokud např. student bude v karanténě či v izolaci, student-cizinec nebude mít 
možnost přicestovat, resp. cestování bude ztíženo, část členů komise bude v karanténě či izolaci 
a komise nebude usnášeníschopná apod. Formulace distančního jednání v dodatku Disciplinárního 
řádu FP byla opět převzata dle dodatku Jednacího řádu VR VUT. Ohledně formulace distančního 
jednání Mgr. Sobotka ničeho nenamítá. Vyslovil však právní názor, že u distančního jednání disci-
plinární komise může být zpochybněna legitimita procesu, a to, pokud jde o ústní projednání disci-
plinárního přestupku. Já osobně jsem toho právního názoru, že ústnost jednání je zaručena i u 
distančního jednání, kdy student má díky "videokonferenci" možnost hovořit a ke všemu se bezpro-
středně vyjádřit. Všichni zúčastnění (členky a členové komise, zapisovatel/ka, student/ka) se mohou 
v reálném čase vidět i slyšet. Student je jednání tedy účasten a jedná se ústně. Nadto je tu možnost 
nahrávky celého jednání, což u prezenčního jednání nelze. Poukazuji také na to, že i soudy v dané 
situaci jednají prostřednictvím videokonferencí.“ 

Mgr. Musilová zaslala předsedovi AS VUT Hanáčkovi vyjádření legislativní komise AS VUT – shrnutí 
diskuse: 6 stanovisek klonící se k právnímu názoru předsedkyně LK AS VUT, včetně stanoviska po 
diskusi v SK; 1 stanovisko s příklonem k názoru právního odboru; 1 telefonické sdělení – člen LK 
žádá o stanovisko studentů, poté se vyjádří. Na základě výše uvedených vyjádření LK AS VUT pro-
střednictvím jednání komise per rollam se členové LK AS VUT kloní k jejímu právnímu názoru. Před-
sedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že dle jejích informací jednání disciplinárních komisí 
on-line již probíhalo i na jiných fakultách VUT.  

Předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Disciplinárního řádu FP VUT. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

▪ Dodatek č. 1 Jednacího řádu oborové rady DSP na FP  
 
Vedoucí PrO Mgr. Sobotka ve svém vyjádření konstatoval, že Jednací řád Oborové rady DSP není 
ze zákona vnitřním předpisem fakulty a ani Statut FP jej v článku 44 mezi vnitřní předpisy neřadí. 
Jednání oborové rady je "interní záležitostí" fakulty a není třeba, aby jeho pravidla schvaloval AS 
VUT.  

Dne 25. 1. 2021 zaslal předseda AS FP Ing. Luhan předsedovi AS VUT e-mailem žádost o zrušení 
projednávání a stažení Dodatku č. 1 – Jednacího řádu oborové rady DSP na Fakultě podnikatelské, 
VUT v Brně, z programu jednání AS VUT, s vysvětlením, že tento řád nespadá mezi vnitřní předpisy 
dle Statutu FP VUT a byl přidán k ostatním dodatkům nadbytečně.  

Členové AS VUT vzali stažení Dodatku č. 1 Jednacího řádu oborové rady DSP na FP na vědomí.  
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▪ Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FAST 

 
Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FAST předložil předseda AS FP Ing. Beneš e-mailem  
dne 17. 12. 2020 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. Návrh byl zpřístupněn na webo-
vých stránkách AS VUT dne 21. 12. 2020.  

K návrhu se kladně vyjádřil vedoucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem dne 20. 1. 2021, s jeho názorem 
vyjádřil souhlas rektor Štěpánek.  

Vyjádření vedoucího PrO Mgr. Sobotky:  
„Úprava vychází ze "vzorového" řešení navrženého pro celouniverzitní VR. Není přejato kompletně...a je to 
škoda, protože by si FAST ulehčila práci s posuzováním na konkrétních zasedáních. Na druhou stranu toto 
vypuštění odstavce 7 ničemu nebrání a jen si to FAST bude muset vždy pohlídat. Tedy za nás je navržený 
dodatek bez připomínek.“ 

Předsedkyně LK Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS konstatovala, že Mgr. Sobotka nemá při-
pomínky ke schválení dokumentu. Předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistou-
peno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FAST. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

 Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH 
 
Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH předložil předseda AS FP doc. Diviš e-mailem 
dne 12. 1. 2021 – rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 14. 1. 2021. Doc. Diviš požádal 
o schválení ve zkrácené předkládací lhůtě. Návrh byl zpřístupněn na webových stránkách AS VUT 
dne 13. 1. 2021. 

K návrhu se kladně vyjádřil vedoucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem dne 20. 1. 2021, s jeho názorem 
vyjádřil souhlas rektor Štěpánek.  

Vyjádření vedoucího PrO Mgr. Sobotky:  
Bez připomínek, vychází z "předlohy" – Dodatku JŘ VR VUT. 
 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS konstatovala, že předložený návrh 
je možné schválit. Předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému 
návrhu připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH.     
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Organizační řád VUT 
 
Návrh Organizačního řádu VUT, včetně vypořádaných připomínek, předložil rektor Štěpánek e-mai-
lem dne 22. 1. 2021 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. Kancléř Gregorek na dnešním 
zasedání krátce zrekapituloval, že Organizační řád VUT je vnitřní normou VUT, kterou schvaluje AS 
VUT (viz článek 42, odst. 4 Statutu VUT).   

Ing. Ondrák na dnešním zasedání podal návrh v čl. 4 (obecná působnost) v odst. 2 doplnit písm. w) 
provádění opatření k zajištění informační bezpečnosti. Kancléř Gregorek sdělil, že návrh se přijímá 
a bude diskutován vedením VUT. 

Předsedkyně LK Mgr. Musilová navrhla, aby tento návrh LK AS VUT zatím projednávala formou per 
rollam, připomínky je možné zaslat do pondělí 8. 2. 2021 a podle připomínek bude případně svoláno 
jednání LK AS VUT on-line.  

Členové AS VUT vzali předložení návrhu Organizačního řádu VUT na vědomí s tím, že bude po jeho 
projednání legislativní komisí AS VUT projednán a případně schválen na příštím zasedání AS VUT 
konaném dne 23. 2. 2021.  
 
 

 Další legislativní záležitosti 
 
Předseda AS VUT Hanáček v návaznosti na pondělní jednání vedení VUT vznesl dotaz na rektora 
Štěpánka ve věci sdělení jeho informací týkajících se Disciplinární komise / Disciplinárního řádu 
VUT. Rektor Štěpánek sdělil, že chce požádat fakulty, aby se vyjádřily k obdobné změně týkající se 
distančního jednání v rámci jejich příslušných disciplinárních komisí fakult.  
 
 
10.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Informace o stavu realizace Programu 133220  
– Rozvoj a obnova materiálové základny VUT 

 
Z pověření rektora Štěpánka předložil kvestor Janíček AS VUT výše uvedený materiál – rozeslán 
bezprostředně všem členům AS VUT. Komentář kvestora v průvodním e-mailu:  

Informace k projednání v AS o realizaci Programu 133 220. V příloze jsou uvedeny:  
1. Shrnutí základních parametrů Programu a plánu realizace akcí: 

a. Podprogram FSI 
b. Podprogram Ú53 

1. Komplexní přehled ekonomiky Programu. Kromě Excel tabulek jsou v textu uvedeny celkové náklady 
programu s rozdělením pro FA, FaVU a FSI, a také základní lhůty.  
2. Prostředky Programu jsou mezi oba podprogramy rozděleny rovným dílem.  

a. V rámci Podprogramu FSI byla na základě prvotních výsledků projektování, které vykazo-
valy v prvním přiblížení překmit, provedena revize rozsahu i etapizace akcí tak, aby stanovené 
finanční limity Programu nebyly v žádném případě překročeny.  
b. V rámci podprogramu Ú53 je přiložena i prezentace plánu a postupu projekčních prací. 

Do konce roku, tedy do 31. 12. 2020 byly v rámci lhůty pro podání žádostí výzvy č. 4 odeslány žádosti o re-
gistraci akcí v podprogramu FSI pro realizaci Sekci 1 (A3 a KH3) a budovu A6 v areálu FSI. Registrace akce 
ještě neznamená realizaci. Zde jde o celkovou výši nákladů cca 160 mil. Kč, z toho 20 mil. Kč připadá na 
spolufinancování. Předpokládá se, že k realizaci budou akce Programu připuštěny teprve po projednání v AS 
a případně Správní radě VUT. Podklad může být postoupen všem členům AS, a tedy i k projednání v EK AS. 
Předpokládáme, že by na jednání AS bylo uvedeno provedení anebo prezentace podkladů. 
Současně předpokládáme, že v průběhu přípravných projednávání tohoto bodu v rámci jednání EK AS by-
chom rovněž upřesnili představu o způsobu informování a projednávání průběhu realizace Programu 133 220. 

Tento dokument byl projednán ekonomickou komisí AS VUT dne 19. 1. 2021, komise přijala níže 
uvedené usnesení.  
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Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 19. 1. 2021 
Ekonomická kommise AS VUT projednala průběžnou zprávu o stavu realizace a financování Pro-
gramu reprodukce majetku 133 220 (dále jen Programu) a doporučuje AS VUT, aby ji vzal na vě-
domí. EK dále bere na vědomí:  

1. že zpráva navazuje na záměr projednaný v AS v souvislosti s předložením části Programu 
133 220 za VUT na MŠMT v roce 2019;  

2. informaci o stavu přípravy stavebních akcí v obou podprogramech, tj. PP1: rekonstrukce 
areálu Ú53 a PP2: rekonstrukce areálu FSI PPV, včetně informace o rozdělení a struktuře 
financování a informaci o akcích připravených k realizaci, které by měly být zahájeny v roce 
2021;  

3. že k registraci na MŠMT byly postoupeny první dvě stavby (objekty FSI–A3 a KH3 a A6);  
4. sdělení kvestora, že rozdělení finančních prostředků z dotace Programu 133 220 pro VUT 

i povinného spolufinancování ve výši 15 % (z centralizovaných finančních zdrojů VUT) je 
provedeno přibližně rovným dílem (viz podklad) mezi oba podprogramy a rozpočet Programu 
je nastaven tak, aby se zohledněním aktuálních cenových poměrů stavebních prací realizace 
plánovaných akcí nepřekročila stanovené a schválené finanční limity Programu, a tedy i výše 
povinného spolufinancování. Tomu je přizpůsoben rozsah rekonstrukčních prací;  

5. sdělení kvestora o možném vývoji cen stavebních prací v čase, kdy budou k realizaci postu-
povány další stavební akce; na tento vývoj cen bude nezbytné adekvátně reagovat přizpů-
sobováním rozsahu plánovaných stavebních akcí;  

6. návrh kvestora o čtvrtletním pravidelném intervalu poskytování informací o stavu realizace 
a financování Programu. 

Výsledek hlasování: 15/0/0 a indikativně 4 hostů 4/0/0 (pro, proti/zdržel se). 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela informoval o jednáních EK AS VUT konaných ve dnech 12. 1., 
19. 1. 2021 a dnes před zasedáním AS VUT a přednesl komentář k výše uvedenému usnesení EK 
AS VUT, které doporučil převzít do usnesení AS VUT.  

Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda se chtějí členové AS VUT k návrhu usnesení vyjádřit, případně zda 
mají připomínku k předloženému návrhu dokumentu. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo ihned přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení, které vycházelo 
z výše uvedeného usnesení EK AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT bere na vědomí dokument Informace o stavu realizace Programu 133220 – 
Rozvoj a obnova materiálové základny VUT. AS VUT dále bere na vědomí:  

1. že zpráva navazuje na záměr projednaný v AS VUT v souvislosti s předložením části Pro-
gramu 133 220 za VUT na MŠMT v roce 2019;  

2. informaci o stavu přípravy stavebních akcí v obou podprogramech, tj. PP1: rekonstrukce 
areálu Ú53 a PP2: rekonstrukce areálu FSI PPV, včetně informace o rozdělení a struktuře 
financování a informaci o akcích připravených k realizaci, které by měly být zahájeny v roce 
2021;  

3. že k registraci na MŠMT byly postoupeny první dvě stavby (objekty FSI – A3 a KH3 a A6);  
4. sdělení kvestora, že rozdělení finančních prostředků z dotace Programu 133 220 pro VUT 

i povinného spolufinancování ve výši 15 % (z centralizovaných finančních zdrojů VUT) je 
provedeno přibližně rovným dílem (viz podklad) mezi oba podprogramy a rozpočet Programu 
je nastaven tak, aby se zohledněním aktuálních cenových poměrů stavebních prací realizace 
plánovaných akcí nepřekročila stanovené a schválené finanční limity Programu, a tedy i výše 
povinného spolufinancování. Tomu je přizpůsoben rozsah rekonstrukčních prací;  

5. sdělení kvestora o možném vývoji cen stavebních prací v čase, kdy budou k realizaci postu-
povány další stavební akce. Na tento vývoj cen bude nezbytné adekvátně reagovat přizpů-
sobováním rozsahu plánovaných stavebních akcí;  

6. návrh kvestora o čtvrtletním pravidelném intervalu poskytování informací o stavu realizace 
a financování Programu. 

Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 



 

16 / 21 

 
 Informace k dofinancování rozpočtu CESA r. 2020  

z důvodu dopadů Covid-19 z rezervy CP 
 
Členové AS VUT obdrželi předložený dokument týkající se informace k dofinancování rozpočtu 
CESA r. 2020 z důvodu dopadů Covid-19 z rezervy CP e-mailem dne 11. 1. 2021.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání informoval o jednáních EK AS VUT, kde 
proběhly diskuse o výše uvedených materiálech CESA, které se konaly ve dnech 12. 1. 2021 a 19. 1. 
2021; EK AS VUT přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK č. 2 ze dne 19. 1. 2021: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT vzít na vědomí informaci vedení VUT o potřebě dofinancování 
rozpočtu CESA v roce 2020 z rezervy CP VUT. Z důvodu Covid-19 došlo k neplánovanému výpadku 
příjmů z hospodářské činnosti CESA, které byly plánovány pro financování tarifních mezd v roce 
2020. EK AS VUT podrobně projednala doplněné zdůvodnění a prodiskutovala odpovědi na polo-
žené otázky. 
Výsledek hlasování: 15/0/0 a indikativně 3 hosté 3/0/0 (pro, proti/zdržel se). 

RNDr. Popela ocenil komunikaci mezi CESA, vedením VUT a AS VUT a doporučil AS převzít výše 
uvedené usnesení EK a vložit do něj konkrétní částku. Kvestor Janíček v návaznosti na včerejší 
definitivní dokončení roční uzávěrky sdělil, že nyní jsou k dispozici konečná čísla, která upřesňují 
výsledek hospodaření CESA za r. 2020, tato čísla jsou relevantní, doložitelná a transparentně vy-
číslená. Na CESA je cca 1/3 kmenových pracovníků doplácena z hospodářské činnosti, kterou nyní 
CESA nemůže z důvodu pandemie Covid-19 konat. 

V následující diskusi vznesl prof. Trunec dotaz na kvestora Janíčka, který položil v návaznosti na 
předcházející jednání EK AS VUT týkající se řešení půjčky CEITEC, zda výše uvedené dofinanco-
vání CESA bude rovněž řešeno formou nějaké půjčky, anebo nějaké dotace? Kvestor Janíček sdělil, 
že CESA spravuje jedny z největších sportovních areálů z VŠ v ČR a z tohoto pohledu je třeba 
vzhledem ke stávající situaci v oblasti pandemie Covid-19 řešit její deficit z centralizovaných pro-
středků VUT.  

Po diskusi vznesl předseda AS Hanáček dotaz, zda mají členové AS VUT nějaké připomínky k ná-
vrhu usnesení, které vychází z výše uvedeného Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 19. 1. 2021. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení navr-
ženého usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT bere na vědomí informaci vedení VUT o potřebě dofinancování rozpočtu 
CESA v roce 2020 z rezervy centralizovaných prostředků VUT do výše 900 tis. Kč. Z důvodu Covid-
19 došlo k neplánovanému výpadku příjmů z hospodářské činnosti CESA, které byly plánovány pro 
financování tarifních mezd kmenových zaměstnanců CESA v roce 2020. AS VUT projednal dopl-
něné zdůvodnění a prodiskutoval odpovědi na položené otázky. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

 Informace o žádosti CVIS o finanční příspěvek z důvodu výpadku příjmů v aktivitě  
KolejNET v návaznosti na pokles výnosů KaM VUT při Covid-19  

 
Výše uvedené dokumenty týkající se žádosti CVIS o finanční příspěvek z důvodu výpadku příjmů 
v aktivitě KolejNET byly předloženy z pověření rektora Štěpánka kvestorem Janíčkem před jedná-
ním EK AS VUT dne 19. 1. 2021 členům EK. Tento dokument byl projednáván na EK AS VUT dne 
19. 1. 2021 a dnes před zasedáním AS VUT.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání informoval členy AS VUT o diskusích 
uskutečněných na jednání EK AS VUT konaných ve dnech 19. 1. a dnes před zasedáním AS VUT. 
Ředitel CVIS Ing. Marušinec v průběhu zasedání AS požádal telefonicky RNDr. Popelu o možnost 
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účastnit se jednání AS a zaslal mu e-mailem konkrétní informace týkající se výpočtu, které RNDr. 
Popela rozeslal bezprostředně všem členům AS VUT. Dle názoru některých členů EK se jedná o ko-
merční finanční prostředky, ve srovnání s finančním výpadkem CESA se nejedná o hospodářskou 
činnost. Přijetí usnesení bylo na dnešním jednání EK AS VUT odročeno vzhledem k tomu, že poža-
dovaná konkrétní čísla zatím EK neobdržela. Doc. Steinbauer promítl zaslané aktuální podklady od 
ředitele CVIS Marušince na obrazovce. Z informací kvestora Janíčka z dnešního jednání EK vyply-
nulo, že tento výpadek nelze dokrývat z veřejných zdrojů, ale ze zdrojů mimodotačních, např. z pro-
nájmů.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména RNDr. Popela, doc. Apel-
tauer, doc. Opravil, kvestor Janíček, doc. Steinbauer, rektor Štěpánek, prorektor Hruška a Ing. 
Kruljacová. V diskusi bylo konstatováno, že je třeba, aby se AS VUT seznámil s podklady, které 
zaslal dnes ředitel CVIS Ing. Marušinec. RNDr. Popela zrekapituloval, že se jedná o uzávěrkovou 
operaci, jejíž úhrada by měla proběhnout a AS VUT by měl být informován, z jakých finančních pro-
středků dofinancování proběhne. Způsob dofinancování by měl být projednán ekonomickou komisí 
AS VUT a následně by se k němu měl vyjádřit AS VUT na svém příštím zasedání dne 23. 2. 2021.  
 
 

 Informace o pracovním jednání k problematice formulářů iniciované na jednání EK 
 
Na základě námětu, který podal zástupce FAST v AS VUT doc. Apeltauer, byla na jednáních EK AS 
VUT konaných v r.  2021 diskutována Problematika „Formulářů“.  

Doc. Apeltauer na dnešním zasedání AS VUT sdělil, že na dnešním jednání EK před zasedáním AS 
poděkoval kvestoru Janíčkovi za vstřícné jednání, které směřuje k úspěšnému řešení pilotních for-
mulářů týkajících se Dohody o provedení práce a Dohody o pracovní činnosti, vedoucí k jejich zjed-
nodušení, které bude šetřit čas administrativě, a na které bude navazovat jejich digitalizace, tj. sku-
tečná vnitřní elektronizace vnitřních dokladů na VUT.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména doc. Steinbauer, kvestor 
Janíček a RNDr. Popela, který v závěru diskuse konstatoval, že oceňuje tento námět jako exem-
plární případ řešení dané problematiky dle ohlasu z AO VUT a tento námět vnímá jako redukci by-
rokracie na VUT, kterou podporuje. 
 
 

 Příprava Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 
 
Členové EK AS VUT obdrželi e-mailem dne 9. 12. 2020 od kvestora Janíčka dokumenty týkající se 
„Pravidel rozpočtu VUT pro r. 2021“ a navazující přípravy Rozpočtu VUT na r. 2021. Součástí přílohy 
e-mailu bylo i základní shrnutí předložených návrhů úprav Pravidel MŠMT pro rok 2021 a současně 
byl připojen i původní podklad pro jednání Reprezentační komise ze dne 9. 12. 2020 a Pravidla pro 
rok 2020 pro případné srovnání. Kvestor Janíček ve svém průvodním e-mailu shrnul obecné a kon-
krétní teze návrhu rozpočtu vycházející z výše uvedených materiálů.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS informoval o jednáních EK AS VUT, 
konaných ve dnech 12. 1., 19. 1. 2021 a dnes před zasedáním AS VUT. Po zasedání EK AS VUT 
dne 19. 1. 2021 zaslal prorektor Grmela aktuální materiály týkající se rozdělení DKRVO, projednané 
rektorem Štěpánkem s děkany fakult – za účasti prorektora Grmely a kvestora Janíčka v úterý 19. 
1. 2021 před jednáním EK AS VUT. Tyto dokumenty rozeslal předseda EK AS RNDr. Popela členům 
EK e-mailem dne 22. 1. 2021, tajemnice AS Cardová rozeslala dle pokynu předsedy AS Hanáčka 
a předsedy EK RNDr. Popely tyto materiály znovu všem členům AS VUT e-mailem dne 24. 1. 2021.  

RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že na dnešním jednání EK konaném dnes před za-
sedáním AS VUT proběhla diskuse členů EK k předloženým dokumentům týkajícím se přípravy 
„Pravidel rozpočtu VUT pro r. 2021“. Příští zasedání EK AS VUT se bude konat v úterý 2. 2. 2021 
po zasedání kolegia rektora od 10:30 / případně 11:00 hodin.   
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Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména prof. Trunec, RNDr. Po-
pela, děkan Zemčík a doc. Steinbauer. Prof. Trunec položil dotaz, zda nebude diskuse členů EK bez 
konkrétních číselných informací obtížná a zda by nebylo lepší tuto diskusi uskutečnit až po předlo-
žení konkrétních čísel rozpočtu. Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že průběžné diskuse na jedná-
ních EK, včetně průběžně přednesených prezentací vedení VUT (prorektora Grmely, kvestora Ja-
níčka, prorektorky Režňákové) umožňují členům AS průběžně se seznamovat s připravovanými ná-
vrhy a vyjádřit svá stanoviska, která pak urychlí jednání AS při předložení konečných návrhů „Pravi-
del rozpočtu…“ a „Rozpočtu VUT…“; návrhy pravidel rozpočtu a následně i rozpočtu VUT pak mo-
hou být AS VUT rychleji schváleny. Děkan Zemčík sdělil, že dle jeho názoru by bylo dobré diskutovat 
o pravidlech čerpání DKRVO až po upřesnění detailů, o které požádali děkani fakult vedení VUT. 
Bez sdělení detailů, jaká pravidla čerpání budou nastavena a jak budou pro VUT rentabilní, nemají 
děkani všechny potřebné informace. RNDr. Popela sdělil, že dle jeho názoru některá čísla a nasta-
vení jejich čerpání byla předložena, a diskuse byla proto na EK AS VUT zahájena. 
 
 

11. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Závěrečná zpráva Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně  
ve studijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2019-2020 

 
Na základě žádosti ředitelky CESA RNDr. Lepkové předložil rektor Štěpánek AS VUT k projednání 
Závěrečnou zprávu Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu 
Sportovní technologie v letním semestru 2019-2020 – rozeslána členům AS VUT e-mailem dne 
17.12. 2020.  

Předseda AS VUT Hanáček úvodem zrekapituloval, že projednávání dokumentů tohoto typu Aka-
demickým senátem VUT vyplývá z vnitřních předpisů VUT – „Pravidla systému zajišťování kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 
a s nimi souvisejících činností VUT“ a dle Směrnice č. 73/2017 „Pravidla pro hodnocení vzdělávací 
činnosti studenty, absolventy VUT a zaměstnavateli“. Následně se tato hodnocení uveřejňují na 
webu VUT. 

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer na dnešním zasedání AS sdělil, že předkládací lhůta je spl-
něna, a vzhledem k tomu, že se jedná o standardní dokument předkládaný AS VUT, lze předpoklá-
dat, že je možné jej na dnešním zasedání AS VUT schválit.  

Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu připomínky. Vzhle-
dem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno ihned k hlasování o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT projednal „Závěrečnou zprávu Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT 
v Brně ve studijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2019-2020“ bez připomínek.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

 Návrh na dva nové zástupce navržené AS VUT do RVH VUT – diskuse 
 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že na základě informace ze včerejšího jednání vedení VUT by 
měl AS VUT podat dva návrhy na nové členy do RVH VUT – namísto prof. Štětiny a Ing. Maxery, 
kterým končí funkční období. Projednání / schválení návrhů může proběhnout až na příštím zase-
dání AS VUT, do kterého si mohou členové AS VUT promyslet své nominace.  

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že dle jejích informací bude Ing. Maxera zřejmě 
končit studium na ÚSI v průběhu června. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že navrhuje 
prof. Štětinu, který doposud zastupoval v této funkci zemřelou prof. Vávrovou.  
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Členové AS VUT vzali výše uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že návrhy na dva nové členy RVH 
VUT AS VUT projedná na příštím zasedání AS v únoru.  
 
 

12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti KTČ AS VUT   
 
KTČ AS VUT neprojednávala žádné aktuální dokumenty. 

 
 
13. RŮZNÉ  
 

 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termí-
nech zasedání AS VUT v I. pololetí r. 2021 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení termínu příštího zasedání AS VUT. Členové AS 
VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13:  
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 23. 2. 2021.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 23. 3., 20. 4., 18. 5., 15. 6. 2021 a výjezdní zasedání AS VUT 
ve dnech 29. 6. – 1. 7. 2021. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

 Různé – diskuse k systému hodnocení akademických pracovníků (SHAP) 
 
Doc. Apeltauer podal jako námět k diskusi v rámci ohlasů z akademické obce VUT nově spuštěnou 
aplikaci v Intraportálu VUT týkající se systému hodnocení akademických pracovníků (SHAP). Dle 
jeho názoru odvedla prorektorka Režňáková úctyhodný kus práce na formě tohoto systému hodno-
cení. Vzhledem k dokonalému dokončení digitalizace systému by ale dle názoru doc. Apeltauera 
bylo vhodné, aby ještě po nějakou dobu po jejím spuštění probíhalo připomínkové řízení koncových 
uživatelů. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména doc. Steinbauer, 
prof. Štětina, RNDr. Popela, doc. Hanáček a Ing. Beneš. V diskusi bylo konstatováno, že aplikace 
obsahuje poměrně hodně dat, která jsou nyní na VUT zadávána ještě i na jiných místech. Že se data 
musí stále nově zadávat je příklad toho, jak by systém neměl fungovat. Doc. Apeltauer proto navrhl, 
aby AS VUT přijal usnesení, které doporučí, aby proběhlo další řádné připomínkové řízení. Předseda 
EK RNDr. Popela doporučil promyslet formulaci usnesení, hlasovat o něm za přítomnosti vedení 
VUT a formulaci usnesení upřesnit na jednání EK AS VUT, které se bude konat dne 2. 2. 2021. Doc. 
Hanáček doporučil na toto jednání EK AS VUT sepsat i konkrétní námitky – souhrn připomínek zaslat 
předsedovi EK AS VUT RNDr. Popelovi a v kopii tajemnici AS J. Cardové.  
 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za dnešní účast a ukončil 
zasedání.  

 
 

   
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2021 DNE 26. 1. 2021 
 

 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
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UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodu 9. Legis-
lativní záležitosti o předložení návrhu Organizačního řádu VUT a bodu 11. Pedagogické záležitosti 
o diskusi k návrhům na dva nové zástupce AS VUT do RVH VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 11/2020 ze dne 24. 11. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 21. 1. 2021. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 12/2020 ze dne 8. 12. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 24. 1. 2021. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty podnikatelské.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Disciplinárního řádu FP VUT. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FAST. 
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH.     
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FCH. 
 
UAS 10 
Akademický senát VUT bere na vědomí dokument Informace o stavu realizace Programu 133220 – 
Rozvoj a obnova materiálové základny VUT. AS VUT dále bere na vědomí:  

1. že zpráva navazuje na záměr projednaný v AS VUT v souvislosti s předložením části Pro-
gramu 133 220 za VUT na MŠMT v roce 2019;  

2. informaci o stavu přípravy stavebních akcí v obou podprogramech, tj. PP1: rekonstrukce 
areálu Ú53 a PP2: rekonstrukce areálu FSI PPV včetně informace o rozdělení a struktuře 
financování a informaci o akcích připravených k realizaci, které by měly být zahájeny v roce 
2021;  

3. že k registraci na MŠMT byly postoupeny první dvě stavby (objekty FSI – A3 a KH3 a A6);  
4. sdělení kvestora, že rozdělení finančních prostředků z dotace Programu 133 220 pro VUT 

i povinného spolufinancování ve výši 15 % (z centralizovaných finančních zdrojů VUT) je 
provedeno přibližně rovným dílem (viz podklad) mezi oba podprogramy a rozpočet Programu 
je nastaven tak, aby se zohledněním aktuálních cenových poměrů stavebních prací realizace 
plánovaných akcí nepřekročila stanovené a schválené finanční limity Programu, a tedy i výše 
povinného spolufinancování. Tomu je přizpůsoben rozsah rekonstrukčních prací;  

5. sdělení kvestora o možném vývoji cen stavebních prací v čase, kdy budou k realizaci postu-
povány další stavební akce. Na tento vývoj cen bude nezbytné adekvátně reagovat přizpů-
sobováním rozsahu plánovaných stavebních akcí;  

6. návrh kvestora o čtvrtletním pravidelném intervalu poskytování informací o stavu realizace 
a financování Programu. 

 
UAS 11 
Akademický senát VUT bere na vědomí informaci vedení VUT o potřebě dofinancování rozpočtu 
CESA v roce 2020 z rezervy centralizovaných prostředků VUT do výše 900 tis. Kč. Z důvodu Covid-
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19 došlo k neplánovanému výpadku příjmů z hospodářské činnosti CESA, které byly plánovány pro 
financování tarifních mezd kmenových zaměstnanců CESA v roce 2020. AS VUT projednal dopl-
něné zdůvodnění a prodiskutoval odpovědi na položené otázky. 
 
UAS 12 
Akademický senát VUT projednal „Závěrečnou zprávu Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT 
v Brně ve studijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2019-2020“ bez připomínek.  
 
UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 23. 2. 2021.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 23. 3., 20. 4., 18. 5., 15. 6. 2021 a výjezdní zasedání AS VUT 
ve dnech 29. 6. – 1. 7. 2021. 
 
 
 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 23. 2. 2021 v 9:00 hodin 

v rámci videokonference MICROSOFT Teams. 

 
 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 

Zapsala: Jarmila Cardová 


